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С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

 

 

 

№ 25 

от извънредно заседание, състояло се на 07.06.2012 г. 

 

 

 

 

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, Анюта Асенова, Георги Лозанов, Мария Стоянова, 

София Владимирова. 

 

Начало на заседанието 13.30 часа, водено от Георги Лозанов – председател на СЕМ, 

деловодител - протоколист - Вера Данаилова. 

 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

  

1. Среща с ръководството на Българската национална телевизия. 

2. Проект на решение в изпълнение на § 93 от ПЗР на ЗРТ за привеждане в съответствие 

със закона на индивидуални лицензии, издадени от СЕМ. 

3. Доклад на Специализираната администрация относно: 

а) разпространение на програми без регистрация; 

б) справка за хода на дейността по чл. 125в от ЗРТ; 

Вносител: Румян Петров. 

Разни.  

Георги Лозанов откри заседанието и подложи на обсъждане дневния ред.  

  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”:   прие   дневния   ред.  

 

ПО ТОЧКА ПЪВРА: Среща с ръководството на Българска национална телевизия. 

Присъствали от БНТ: Вяра Анкова, Бойко Станкушев, Константин Каменаров, Биляна 

Лаундс, Кремена Кадиева, Методи Манченко. 

 

Георги Лозанов благодари на колегите си за отзивчивостта и изрази надежда срещата 

да е приятна, макар че темата е гореща. По нея са водени и неформални и 

полуформални разговори, поради което нещата са изяснени частично. Новото в  

развитието на този сюжет е че, Българската асоциация на кабелните и комуникационни 

оператори (БАККО)  е поискала среща със СЕМ, на която са преповторили и преди 

изразявани претенции, че  БНТ, която по закон трябва да им предоставя безплатно 

своите програми за разпространение, предоставя една част от програмата в определена 

дефиниция платена. Те настояват, че законът ги защитава от подобно разпространение.  

Това  е тяхната гледна точка и тя е разбираема, защото е изцяло съобразена с техния 

интерес. Целта на днешната среща е да се чуе обратната гледна точка, тази на БНТ, 

защото СЕМ  ще трябва да вземе позиция по възникналия спор, тъй като част от 

задачите на Съвета са и арбитражни. Доц. Лозанов каза, че е информиран за срещата на 
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операторите с ръководството на БНТ и предполага, че всичко, което са казали на СЕМ е 

казано и на БНТ и помоли ръководството на БНТ да представи аргументи защо 

разпространяват европейският футболен шампионат на висока резолюция срещу 

заплащане за кабелните оператори, а на нормална резолюция е безплатно. Т.е. защо 

високата резолюция не е част от ангажиментите  на БНТ да разпространяват безплатно 

програмите на БНТ каквито са въпросите на кабелните оператори като тук  има няколко 

подвъпроса: на каква резолюция се получава сигнала, по какъв начин са придобити 

правата за високата резолюция и има ли диференциация в бюджета. 

Вяра Анкова благодари за възможността да се чуе и тяхната гледна точка още повече,  

че става въпрос за спазването на ЗРТ и отговорността на БНТ към зрителите да се 

гарантира спазването на закона. В ЗРТ се казва, че БНТ предоставя безвъзмездно 

националните и регионалните си програми и всички оператори получават безвъзмездно 

програмите на БНТ, както и ще получат безвъзмездно европейското първенство в 

стандартна резолюция  тъй като това излъчва  БНТ. Договорът им за получаване на 

мачовете е в SD вариант (стандартна резолюция). Първоначалното решение на УС е за 

стандартна резолюция, тъй като това е задължението на БНТ. Телевизията няма 

приведена целева субсидия  за цифровизация в рамките на своя бюджет, в който трябва 

да осъществи цялата си дейност и покриване на технологичното развитие. БНТ може да 

излъчва  в цифров вариант, но релейките са аналогови и в какъвто и вид да се излъчва 

сигналът на БНТ, зрителят ще го получава аналогов. Във връзка с дебата за 

обществената функция на БНТ, г-жа Анкова каза, че  по принцип носителите на 

спортни права и агенциите, които се занимават с това навсякъде по света първо 

предлагат тези права на обществената телевизия . 

Константин Каменаров уточни детайли от срещата им с БАККО. Те упрекват БНТ в 

неспазване на  закона във връзка с HD сигнала. Тяхната версия е, че БНТ  фаворизира 

определени оператори и имат възражение по ценообразуването. Г-н Каменаров каза, че 

ръководството на телевизията е наясно със задълженията си. Той уточни, че сигналът за 

олимпиадата идва в HD формат и не подлежи на каквито и  да било търговски 

преговори и коментарии. За Европейското първенство по футбол е било  гласувано да 

бъде  закупена лицензията в SD формат поради  дадените обяснения и някои 

икономически съображения, които са безусловни и за съжаление безалтернативни за 

тях. Постфактум се е проявил интерес от оператори, които  са изразили желание да 

платят съответни суми, за да може БНТ да получи сигнал с по-висока резолюция. HD 

правата струват пари, УЕФА не ги подарява, а БНТ няма бюджетна възможност. Тезата 

на кабелните оператори,  че БНТ безразборно и безогледно с цел лично обогатяване 

харчи пари на данъкоплатеца не е вярна. Този сигнал е платен с парите на операторите 

с които са сключили договори и всъщност   HD не е нищо повече от една услуга – това 

не  е сигналът, това не програмата на БНТ. Една от техните претенции е била защо БНТ 

иска пари като те в по-голямата си част са  малки оператори и не могат  да си го 

позволят. Отговорът е, че БНТ се е съобразила с това и има разлика  в някои от 

сключените договори и офертите постъпили към тях. Вече има членове на асоциацията, 

с които са постигнали договорка. Техният най-голям проблем не е толкова асоциацията,  

защото  са изрядни спрямо нея, а от гледна точка на новите интернет сайтове и как да 

се опазят те от кражба на сигнал.  

Кремена Кадиева каза, че според нея обвиненията, че нарушават  обществения 

интерес не са основателни, защото програмата ще се  излъчва през цялото време в SD 

формат 19/9, единствено ще пуснат дублиращ сигнал, който ще е отново същата 

програма на БНТ, но в часовете  на излъчване на мачовете, която ще се излъчва във 

висока резолюция  т.е. програмата ще  си върви през цялото време свободно и достъпно 

за всички и всички ще имат възможност  да я ползват. Реално БНТ не използва пари от  
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държавната субсидия  за да финансира допълнителното плащане на сигнала за висока 

резолюция. В подписания договор с УЕФА в лицензионната такса са включени и 

правата за получаване на сигнал в SD формат, а другото е на база допълнително 

споразумение, допълнителни заявки  и допълнителна сума, която е определена за всеки 

отделен мач за такъв вид сигнал. 

Константин Каменаров каза, че те много биха се радвали ако имат възможността да 

излъчват и да разпространяват в HD стандарт, но все още няма финансова възможност 

за това.   

Вяра Анкова уточни, че има разработени няколко стратегии за цифровизацията. 

Едната е от преди няколко месеца, която е изготвена от техническия съвет и която те  

спазват. Това развитие е много скъпо и те правят всичко възможно, за  да са готови за 

предстоящата цифровизация. Бюджетът на БНТ е съобразен с технологичното развитие, 

но имат големи трудности, защото това, което другите големи телевизии са направили 

преди години - закупуването на камери и  въвеждането  на автоматизиран комплекс за 

излъчване, те тепърва почват да го правят.  

Георги Лозанов каза, че тази среща е била необходима, за да има симетрия в диалога. 

Ясно е, че проблемът е в това, че БНТ все още не разпространява цифрово своите 

програми. СЕМ е готов да съдейства по всякакъв начин, включително и в коментарите 

на бюджета на БНТ  за цифровизацията и възможността да се ускори, защото част от  

мисията на всяка обществена медия  е технологично  да води процеса. Това са 

последните възможни сюжети около тази двойна ситуация. Когато настъпи симул каст 

периода и ще трябва да има два канала на две различни резолюции, то тогава ще  

възникне въпросът дали те трябва да имат различни регистрации, но тъй като все пак 

това би трябвало да бъде краткосрочен, преходен етап, би могло да не се прави нещо 

специално.   

Вяра Анкова информира, че са в процес на изработване на визия за обществената 

телевизия като мисия и се надява до края на месец юни да я предоставят на СЕМ. Тя 

предложи да се проведе дискусия по тези въпроси. 

 

В резултат на проведените разговори, съветниците се убедиха, че  общественият 

интерес при излъчване на Европейското първенство по футбол 2012 г. ще бъде 

защитен. По обективни причини и възможност БНТ ще излъчва в стандартен формат 

първенството, но предлага като допълнителна услуга на кабелните оператори 

висококачествена резолюция. СЕМ е уверен, че Европейското първенство в Полша и 

Украйна ще бъде последното голямо спортно събитие от аналоговата ера в българския 

телевизионен ефир.. 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА:  Проект на решение в изпълнение на § 93 от ПЗР на ЗРТ за 

привеждане в съответствие със закона на индивидуални лицензии, издадени от СЕМ. 

 

По доклад на Борислав Шабански съветниците обсъдиха процеса по изпълнението на 

изискването за привеждане в съответствие със Закона за радиото и телевизията на 

издадените индивидуални лицензии за радиодейност чрез наземно аналогово 

радиоразпръскване.  

Съветът прие актуализирана форма на индивидуална лицензия, съдържаща всички 

изискуеми реквизити, съгласно чл. 110 от ЗРТ. Тя отразява програмния профил и 

специализацията на програмата, защитена чрез съответните програмни характеристики 

и техните стойности, и съдържа  реалните параметри на доставяните радиоуслуги и 

дава възможност за осъществяване на обективен надзор върху дейността на съответния 

доставчик  на медийни услуги.  
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Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”:   на основание § 93 от ПЗР на ЗИД и чл. 32, ал. 1, т.9 

на ЗРТ  СЕМ привежда в съответствие със ЗИД на ЗРТ (обн. ДВ бр.12/2010 г.) 

издадените индивидуални лицензии за доставяне на радиоуслуги чрез наземно 

аналогово радиоразпръскване, съгласно Приложения 1 и 2, неразделна част от 

настоящото решение.  

  
ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад на Специализираната администрация относно: 

а) разпространение на програми без регистрация; 

б) справка за хода на дейността по чл. 125в от ЗРТ; 

Вносител: Румян Петров. 

 

Румян Петров каза, че  разпространяването на програми без регистрация е проблем, 

който Съветът е обсъждал многократно. Тези факти могат да се установят по два 

начина: чрез сигнали, или чрез познаване на медийната среда от експертите в 

регионалните центрове. В своите доклади те акцентират на факти, данни и сигнали за 

вероятно и възможно разпространение на такива телевизионни програми. Г-н Петров 

предложи Съветът  принципно да одобри  започналата вече дейност  по съвместни  

проверки с териториалните звена  на КРС,  като в  периода до края на месец юли да 

бъдат осъществени проверки на място в селищата които са посочени  в докладната 

записка, както и в селища на територията на регионален център Варна, които не са  

описани.( поради липсата на назначен координатор) 

Румян Петров уточни, че не представят график, тъй като би трябвало да бъде 

съгласуван с възможностите за пътуване на колегите от КРС.    

Георги Лозанов каза, че много е настоявал това да се направи, защото продължава да 

има нерегистрирани оператори, които излъчват необезпокоявани. Това обезсмисля 

дейността на Съвета по отношение на всички други оператори с редовни регистрации и 

се надява, че в най-скоро време ще се приемат санкциониращи действия към 

нерегистрираните оператори, или ще бъдат принудени да се регистрират. 

 

б) справка за хода на дейността по чл. 125в от ЗРТ; 

Румян Петров каза, че както е известно съгласно чл. 125в, т. 1 от ЗРТ предприятията, 

разпространяващи български и чуждестранни програми, се задължават да предоставят 

на Съвета за електронни медии на всеки 6 месеца актуализиран списък на 

разпространяваните от тях програми. Общият брой на  предприятията, уведомили  

Комисията за регулиране  на съобщенията за намеренията си да осъществяват 

обществени електронни съобщения /чл.33, ал.1, т.1 от ЗЕС/ и фигуриращи в Публичния 

регистър на КРС, е 449 бр. (към 02.03.2012 г.). 70 от тях нямат задължения по чл. 125в 

от ЗРТ (26 не осъществяват обществени електронни съобщения, а  за 44 

разпространението на радио- и телевизионни програми е предстояща дейност), т.е. в 

Съвета през поредната кампания би следвало да постъпят документи на 379 

предприятия. В законоустановения срок до 24.02.2012 г. общият брой на 

предприятията, предоставили списъци и договори по чл. 125в, т. 1 от ЗРТ, е 334 бр., от 

които 72 бр. на електронен адрес. Не са предоставили документи 45 предприятия. 

Първоначално всички тези 45 предприятия са разглеждани като нарушители на чл. 125 

в от ЗРТ и е стартирало административнонаказателно производство – изпратени са 31 

покани за съставяне на АУАН. След като са взели предвид съдебната практика, 

установена при обжалването на издадени наказателни постановления по съставени в 

предишни периоди АУАН (според която задължение по чл. 125в от ЗРТ имат не всички 
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предприятия, заявили намерения, а само онези от тях, които реално осъществяват 

дейност), експертите са провели кореспонденция за тези 45 предприятия с КРС и са 

установили, че: 11 предприятия не са осъществявали дейност по разпространение на 

радио- и телевизионни програми през 2011 г.; за 18 предприятия няма яснота и в КРС, 

тъй като те не са й предоставили информация дали осъществяват дейност по 

разпространение на радио- и телевизионни програми през 2011 г.; 1предприятие няма 

задължения по чл. 125в от ЗРТ, поради непълен шестмесечен период от стартиране на 

дейност по разпространение. Допълнителна  проверка установява, че други 8 

предприятия са с прекратена регистрация в Агенция по вписванията. Така броят на 

нарушителите е сведен до 7.  В Пети раздел на Публичния регистър (чл. 125к от ЗРТ – 

Проверка  и вписване на договори и преглед на  документи  за придобити права за 

разпространение на програми) са вписани общо 3996 договори от 101 предприятия. 

Следва да се отчете и обстоятелството, че за разлика от предходни кампании, сега 

експертите не извършват само тази дейност, а имат задължения и по други задачи. Все 

пак, при вече завършило административнонаказателно производство и при очакванията 

за по-пълноценно участие на ангажираните в поддържането на регистъра, са налице 

предпоставки до 1 август 2012 г., преди началото на следващата кампания, тази дейност 

да бъде приключена. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: прие доклада и реши да се подготви предложение за 

подобряване на работата по дейността по чл. 125в от ЗРТ. 

 

ПО ТОЧКА РАЗНИ 
Във връзка със закупуване на климатик по докладна записка на Александър Цолов – 

специалист “ИТ” в “Обща администрация” на базата на постъпилите четири оферти е 

избрана “Хилди България” ЕООД, с която СЕМ е работил. В офертата са описани 

подробно техническите параметри. Предложеният климатик “DAIKIN” FTXS 60G/ 

RXS60F с крайна цена 3010.00 лв., е от най-висок клас и от водеща в бранша търговска 

марка/производител. Гаранционния срок е 3 години. 

Предлага се да се ангажира фирмата “Хилди България” ЕООД, която е предложила 

максимално ниска цена за висококачествен инвенторен  климатик. Запознати са със 

специфичния демонтаж/монтаж в Сървърното помещение.  

Предложението и докладната записка са изцяло съгласувани с Главния счетоводител. 

  
Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: във връзка с необходимостта от подмяна на климатик 

в сървърното помещение, да закупи  инверторен климатик от фирма “Хилди България” 

ЕООД, съгласно предоставената оферта, на крайна цена 3010. 00 лева.   

  
Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”:  Мария Стоянова-член на СЕМ да стопанисва и 

управлява лично в страната и чужбина автомобил с марка Форд, модел Фокус, ШАСИ: 

WF0WXXGCDW6L88846, двигател № 6L88846, бензин и регистрационен номер СА 

1271 АТ, както и да представлява СЕМ пред служителите на Пътна полиция КАТ, МВР, 

ДАИ, Застрахователни дружества, други държавни органи и длъжностни лица във 

връзка с ползването на горепосочения автомобил на територията на Република 

България. В изпълнение на настоящото решение да се подготви Заповед и пълномощно. 

Служителят Атанас Георгиев - шофьор, който отговаря към настоящия момент за 

посочения автомобил, следва да предаде на г-жа Мария Стоянова документи на колата, 
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копие от застрахователна полица “КАСКО НА МПС”, оригинал на полица “Гражданска 

отговорност”, документи на автомобила, карта за зареждане и всички прилежащи към 

автомобила елементи като аптечка, пожарогасител и пр. Приемо-предаването на 

посочените вещи ще се извърши с приемно-предавателен протокол по образец, 

предоставен от Главния счетоводител. Засичането на километража, състоянието на 

автомобила и опис при предаването, следва да се извърши с посочения протокол, 

подписан от двете страни в присъствието на представител на финансово-счетоводното 

направление в СЕМ. Атанас Георгиев се задължава да оказва пълно съдействие при 

водене на отчетите за ползване на автомобила от Мария Стоянова - член на СЕМ и във 

връзка с всякакви въпроси и действия по неговите стопанисване и експлоатация. 

Застрахователен агент на СЕМ е Стефка Ангелова, тел. 0888 41 11 67, при нужда при 

застрахователни събития. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: да се извърши належащ ремонт на  служебния 

автомобил марка Форд, модел Фокус  с регистрационен номер СА 1271 АТ в 

автосервиз “Рафаилов” ЕООД на стойност 2049.60 лв.  
Георги Лозанов предложи да се изготви доклад от компетентни служители във връзка 

със състоянието на служебните автомобили, за да се вземе решение за тяхното 

стопанисване.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”:  за следващото заседание Главният счетоводител 

Спаска Янева да представи справка за състоянието на автопарка на СЕМ и извършените 

ремонти. Всички шофьори в СЕМ да представят докладни с виждания за бъдещо 

оптимизиране на разходите. 

 

Материали приложени към Протокол № 25 

1. Дневен ред  

2. Докладна записка от Антоанета Лозенска-Тодорова с изх.  №  21-00-27/07.06.2012 г.  

3. Докладна записка от Румян Петров с изх. № 30-07-53/ 06.06.2012 г.  

4. Докладна записка от Румян Петров с изх. № 30-07-54/ 06.06.2012 г. 

5. Становище от Спаска Янева и Антоанета Лозенска-Тодорова с изх. № 30-08-5/ 

06.06.2012 г.  

6. Докладна записка от Атанас Георгиев с изх. № 30-08-5/06.04.2012 г.  

7. Становище от Виолета Цветанова с изх. № 30-08-5/11.04.2012 г. 

8. Докладна записка от Александър Цолов с изх. № 30-08-9/ 06.06.2012 г.  

 

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  

 

Анна Хаджиева 

 

............................. Анюта Асенова .......................... 

Мария Стоянова 

 

................................      

Георги Лозанов  

председател 

................................ София 

Владимирова 

    

....................... 

         

Вера Данаилова 

деловодител-

протоколист 

   

……………....... 
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